
ΓΡΑΦΕΙΟ ΤΥΠΟΥ ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΥ

Κέρκυρα, 28 Ιουνίου 1998

Συνομιλίες διάρκειας πέραν της μιάμισης ώρας είχαν σήμερα στις 
12.00 το μεσημέρι, στο ξενοδοχείο «Imperial Corfu» της Κέρκυρας, 
οι Πρωθυπουργοί της Ιταλίας και της Ελλάδας Romano Prodi και 
Κώστας Σημίτης, μετά το πέρας των οποίων προέβησαν σε 
δηλώσεις προς τους δημοσιογράφους.

Κ. ΣΗΜΙΤΗΣ: Με τον κ. Romano Prodi, τον Πρωθυπουργό της 
Ιταλίας, είχαμε μία πολύ φιλική και εκτεταμένη συζήτηση για τα 
θέματα που απασχολούν τις δύο χώρες.

•  Στις μεταξύ μας σχέσεις διαπιστώσαμε ότι όλα τα πράγματα 
πηγαίνουν καλά. Θέλουμε να συνεχισθούν η ανάπτυξη των 
οικονομικών σχέσεων και οι στενότερες επαφές.

•  Από τα προβλήματα διεθνούς και ευρωπαϊκού ενδιαφέροντος 
που μας απασχόλησαν, θα σταθώ πρώτα απ’ όλα στην εξέλιξη 
της Ευρωπαϊκής Ένωσης:

• Διαπιστώσαμε ότι υπάρχει μια θετική οικονομική εξέλιξη, ότι η 
δημιουργία της ΟΝΕ ήταν ένα θετικό βήμα για την πορεία 
της Ευρωπαϊκής Ένωσης και ότι θα πρέπει να υπάρχει 
συνέχεια σ' αυτή την πορεία.

• Συζητήσαμε τα θέματα τα οποία έχουν σχέση με τη διεθνή 
οικονομία. Αυτή τη στιγμή, όπως γνωρίζετε, υπάρχει κρίση στη 
Νοτιοανατολική Ασία. Ελπίζουμε ότι η κρίση αυτή θα ξεπεραστεί, 
χωρίς να έχει επιπτώσεις στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

• Από τα θέματα των Βαλκανίων, το πιο σημαντικό είναι το 
Κόσοβο. Είμαστε σύμφωνοι πως θα πρέπει να αποφευχθεί 
πάση θυσία οποιαδήποτε ένοπλη αναμέτρηση στο Κόσοβο. Ότι 
ένας πόλεμος στο Κόσοβο θα έχει ευρύτερες επιπτώσεις, 
ιδιαίτερα στις χώρες της περιοχής. Στην Ιταλία και στην Ελλάδα 
θα υπάρξει ένα κύμα προσφύγων και μια γενική αστάθεια σε όλο 
το χώρο. Είμαστε της κοινής άποψης πως το Συμβούλιο 
Ασφαλείας θα πρέπει να συζητήσει και να απασχοληθεί με 
αυτό το θέμα, εάν δεν υπάρξουν εξελίξεις προς τη θετική 
κατεύθυνση. Και ευχόμαστε να υπάρξουν τέτοιες εξελίξεις.



• Διαπιστώσαμε ότι έχει σημειωθεί πρόοδος αναφορικά με τα 
θέματα της Αλβανίας, ότι έχει αποκατασταθεί η ομαλότητα, ότι 
διαφέρει κατά πολύ η κατάσταση φέτος απ' ό,τι ήταν πέρυσι και 
ότι θα πρέπει να υπάρχει συνεργασία μεταξύ Ιταλίας και 
Ελλάδας σε όλα τα θέματα τα οποία αφορούν την 
καταπολέμηση του λαθρεμπορίου, την εγκληματικότητα, 
ιδιαίτερα συνεργασία στην Αδριατική.

•  Συζητήσαμε, επίσης:
• Τα θέματα των σχέσεων της Ευρωπαϊκής Ένωσης με την 

Τουρκία.
• Τα θέματα των σχέσεων της Ελλάδας με την Τουρκία.
• Συζητήσαμε ακόμη τα θέματα των σχέσεων της Κύπρου.
•  Το γενικό πλαίσιο είναι το πλαίσιο που έχει αποφασισθεί στο 

Λουξεμβούργο, όπως έχει επίσης διατυπωθεί στο Κάρντιφ. 
Αυτό το γενικό πλαίσιο καθορίζει την πολιτική μας. Είμαστε 
σύμφωνοι πως η Τουρκία θα πρέπει να έχει έναν σύνδεσμο, μια 
σχέση με την Ε.Ε., όπως αυτή καταγράφεται στα κείμενα των 
Συμπερασμάτων των Ευρωπαϊκών Συμβουλίων του 
Λουξεμβούργου και του Κάρντιφ.

• Θα πρέπει να υπάρξει ειρήνη και σταθερότητα στην περιοχή. 
Εξήγησα και επανέλαβα, για μια ακόμη φορά, στον κ. Prodi, τις 
γνωστές ελληνικές θέσεις, που αφορούν στα θέματα των ελληνο
τουρκικών σχέσεων, καθώς και την άποψή μας πως οι 
ενταξιακές διαπραγματεύσεις της Κύπρου με την Ε.Ε. θα 
πρέπει να προχωρήσουν, χωρίς κανένα εμπόδιο, όπως 
άλλωστε είχε αποφασισθεί από τα αρμόδια Όργανα της Ε.Ε.

•  Κλείνοντας, θα ήθελα να πω ότι αυτή η συνάντηση με τον κ. 
Prodi εξυπηρετεί ένα σκοπό: Ιταλία και Ελλάδα έχουν να

' διαδραματίσουν ένα ρόλο στην περιοχή, όπως το δείχνει 
και η συμμετοχή τους στα θέματα των Βαλκανίων. Πρέπει να 
έχουμε μια στενή επαφή, μια κοινή θέση απέναντι στα 
προβλήματα αυτά, γιατί συμφέρει και τις δύο χώρες, στο χώρο 
αυτό της Ανατολικής Μεσογείου · και της Μεσογείου γενικότερα, 
να υπάρχει μια στενή συνεργασία. Αυτές τις επαφές θα τις 
συνεχίσου με.

(ανεπίσημη μετάφραση από την ιταλική)

R. PRODI: Εγώ θα ήθελα να προσθέσω δύο λόγια σ’ αυτά που 
είπε ο φίλος μου Κώστας:



•  Θα ξεκινήσω από το τέλος της ομιλίας του, ήτοι από τον πολύ 
σημαντικό ρόλο που οι δύο χώρες μας διαδραματίζουν στη 
Μεσόγειο. Και οι δύο χώρες επωμίζονται μεγάλη ευθύνη σ’ αυτή 
τη στιγμή αναταραχής. Και ακριβώς, σ' αυτή την κοινή ευθύνη, 
επικεντρώθηκαν οι συνομιλίες μας.

•  Ειδικά θέματα απασχόλησαν όλα τα κεφάλαια της συνεργασίας 
μεταξύ των δύο χωρών:

• Πρώτα απ' όλα το θέμα του Κόσοβο: Οφείλω να επιβεβαιώσω 
ότι μείναμε σύμφωνοι πως κάθε επέμβαση θα πρέπει, εκ 
των προτέρων, να συζητηθεί από το Συμβούλιο Ασφαλείας.
Και σημειώσαμε την ανησυχία μας για την ένταση που 
δημιουργείται σε συνδυασμό με τον κίνδυνο ενός κύματος 
προσφύγων προς τις δύο χώρες μας.

• Όσον αφορά στην Αλβανία και το Μαυροβούνιο, καθώς και στα 
προβλήματα εγκληματικότητας στην Αδριατική, οι δύο χώρες 
μας θα πρέπει να συνεργασθούν, όπως άλλωστε το έχουν 
πράξει μέχρι τώρα. Και μάλιστα με μεγαλύτερη ένταση, εις 
τρόπον ώστε η Αδριατική να μην είναι πλέον μια θάλασσα 
ανωμαλίας και εγκληματικότητας.

• Όσον αφορά το πρόβλημα της Τουρκίας, συμφωνώ και 
παραπέμπω στις αποφάσεις του Ευρωπαϊκού Συμβουλίου 
του Λουξεμβούργου. Η Ιταλία ενδιαφέρεται εντόνως για την 
εγκαθίδρυση καλών σχέσεων ανάμεσα στην Ελλάδα και την 
Τουρκία.

•  Πιστεύουμε πως στο μέλλον οι σχέσεις μεταξύ του 
χριστιανικού κόσμου και του κόσμου του Ισλάμ θα 
αποτελούν πεδίο εντάσεων. Αυτό σημαίνει πως θα πρέπει να 
υπάρξει μια πολύ στενή συνεργασία, προκειμένου σ’ αυτήν την

' περιοχή να βαίνουν μειούμενες όλες οι πιθανές εντάσεις.
•  Αυτό αφορά πάνω απ’ όλα το πρόβλημα της Κύπρου, εις τρόπον 

ώστε να προχωρήσουν οι ενταξιακές διαπραγματεύσεις 
(που έχουν ήδη αρχίσει) για την ένταξη της Κύπρου στην 
Ευρωπαϊκή Ένωση. Αυτό είναι ένα άκρως σημαντικό κεφάλαιο 
που έχει ήδη αρχίσει.

•  Συζητήσαμε επί μακρόν θέματα οικονομίας. Δεν θα ήθελα να 
.αναφερθώ λεπτομερώς σ’ αυτά. Θα ήθελα μόνο να πω πως 
στην Ιταλία ευχόμαστε να έχουμε, το συντομότερο δυνατόν, 
την Ελλάδα στην Οικονομική και Νομισματική Ένωση 
(ΟΝΕ). Φυσικά, αυτό αποτελεί δική σας απόφαση. Εγώ θα



ήθελα μονάχα να πω ότι η Ιταλία θα ήταν πολύ ευτυχής με την 
ένταξη της Ελλάδας οτην ΟΝΕ.

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Μια ερώτηση για τις διμερείς σχέσεις σε 
συνδυασμό με την κρίση στο Κόσοβο: Επειδή υπάρχουν δηλώσεις 
του κ. Χόλμπρουκ για ύπαρξη μεγάλης έντασης στην περιοχή, θα 
μπορούσατε να μας πείτε περισσότερα για τη στάση των δύο 
χωρών σε περίπτωση κύματος προσφύγων προς Ιταλία και 
Ελλάδα;

Κ. ΣΗΜΙΤΗΣ: Επιδίωξή μας είναι να μην υπάρξει αναμέτρηση.
• Ο κ. Prodi, όπως και η ελληνική Κυβέρνηση, έχουν αναλάβει 

πρωτοβουλίες στο πολύ πρόσφατο παρελθόν, προκειμένου να 
υπάρξει συνεννόηση μεταξύ των πλευρών και να εξευρεθεί 
κάποια λύση.

• Θέλω να σας υπενθυμίσω ότι ο Υπουργός Εξωτερικών κ. 
Θεόδωρος Πάγκαλος επισκέφθηκε το Βελιγράδι, όπου είχε 
συνομιλίες με τον Πρόεδρο της Ν. Γιουγκοσλαβίας κ. 
Σλόμπονταν Μιλόσεβιτς.

• Να σας υπενθυμίσω ακόμη ότι ο κ. Ρίτσαρντ Χόλμπρουκ, πριν 
επισκεφθεί το Βελιγράδι, συνομίλησε μαζί μας στην Αθήνα.

• Έχουμε εκφράσει προς όλες τις πλευρές την πεποίθηση ότι θα 
πρέπει οπωσδήποτε, με κάθε τρόπο, να βρούν τρόπο 
συνεννόησης. Αυτή τη στιγμή, εκεί πρέπει να βρίσκεται το 
επίκεντρο της προσπάθειας. Γιατί, εάν αρχίσουμε να εξετάζουμε 
δημόσια τις τυχόν επιπτώσεις, θα δώσουμε την εντύπωση πως 
δεν πειράζει και αν ακόμα υπάρξει αναμέτρηση. Ενώ πειράζει 
πάρα πολύ και δεν πρέπει να υπάρξει σε καμιά περίπτωση.

Κ. ΣΗΜΙΤΗΣ - R. PRODI: Κυρίες και Κύριοι, σας ευχαριστούμε 
.για την προσοχή σας.


